
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr VII/19
z sesji Rady Miasta Racibórz

 z dnia 29 maja 2019 r. 

Obrady rozpoczęto 29 maja 2019 r. o godz. 15:00, a zakończono o godz. 19:46 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 23 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

Podjęto następujące uchwały:

1. Uchwała Nr VII/91/2019 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.
2. Uchwała Nr VII/92/2019 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. Uchwała Nr VII/93/2019 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej na dofinansowanie zadania pn. "Modernizacja systemu 
kanalizacji deszczowej w ciągu ul. Górnej i ul. Dolnej w Raciborzu".

4. Uchwała Nr VII/94/2019 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2018 r. do 31 grudnia 2018 r.

5. Uchwała Nr VII/95/2019 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych.

6. Uchwała Nr VII/96/2019 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/464/2013 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 30 października 2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Zarządowi 
Budynków w Raciborzu.

7. Uchwała Nr VII/97/2019 w sprawie wyrażenia opinii do propozycji zmiany granic obszaru 
Natura 2000 „Stawy Łężczok” PLH240010 Natura 2000 na terenie Gminy Racibórz.

8. Uchwała Nr VII/98/2019 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i 
zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 
jest Miasto Racibórz.

9. Uchwała Nr VII/99/2019 w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ul. Na Wzgórzu.
10. Uchwała Nr VII/100/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki 

gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Kościelnej.
11. Uchwała Nr VII/101/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki 

gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Cecylii.
12. Uchwała Nr VII/102/2019 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu 

nieruchomości” prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy 
Arcybiskupa Józefa Gawliny.

13. Uchwała Nr VII/103/2019 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu 
nieruchomości” prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy 
Króla Jana III Sobieskiego.

14. Uchwała Nr VII/104/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki 
gruntu położonej w Raciborzu przy placu Jana Długosza.

15. Uchwała Nr VII/105/2019 w sprawie rozpatrzenia skarg na działalność Dyrektora Szkoły 
Podstawowej Nr 4 w Raciborzu.

16. Uchwała Nr VII/106/2019 w sprawie umorzenia postępowania skargowego.

Wszystkie podjęte uchwały zostały wpisane do rejestru uchwał udostępnianego w Biuletynie Informacji 
Publicznej i stronie internetowej miasta oraz na stronie www.esesja.pl/raciborz .
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta:

 Prezydent Miasta                           Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska - Mróz
 Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami                                                         Tomasz Janicki
 Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Polak
 Naczelnik Wydziału Edukacji Kultury i Sportu Krzysztof Żychski
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Gabriela Ignacy
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Maciej Markowicz 

1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.

Otwarcia VII sesji Rady Miasta Racibórz dokonał Przewodniczący Rady Leon Fiołka, witając  
Prezydenta Miasta, zastępców prezydenta miasta, zebranych radnych,  pracowników urzędu i jednostek 
miasta oraz zaproszonych gości i mieszkańców obecnych na sali i tych korzystających z transmisji 
internetowej. Poinformował, iż sesja jest transmitowana i następnie stwierdził, że obecnie na sesji jest 
obecnych 19 radnych, Rada jest więc władna do podejmowania uchwał.

Następnie Przew. RM Leon Fiołka przedstawił wnioski o zmianę porządku obrad:
1/ wnioski Prezydenta Miasta o wycofanie z porządku obrad trzech następujących uchwał:

1) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy ul. Londzina.

2) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy placu Wolności.

3) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, położonej w 
Raciborzu przy ul. Lwowskiej 9. 

2/ wnioski Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do porządku obrad następujących uchwał:
1) Uchwała w sprawie rozpatrzenia skarg na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 4 w 

Raciborzu.
2) Uchwała w sprawie umorzenia postępowania skargowego,

i z uwagi na brak innych wniosków zarządził głosowanie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia zmian i ustalenia porządku obrad. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna 
Szukalska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (4)
Michał Kuliga , Mirosław Lenk , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska

Rada przyjmując wniosek przyjęła następujący porządek obrad:
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1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Informacja Prezesa Przedsiębiorstwa Robót Drogowych Spółka z o.o. w Raciborzu.
5. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Raciborzu za 2018 rok.
6. Raport z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta Racibórz do 

roku 2020 (za rok 2017 i 2018 ).
7. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2018 dla Gminy Racibórz.
8. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
2) Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej na dofinansowanie zadania pn. "Modernizacja systemu kanalizacji 
deszczowej w ciągu ul. Górnej i ul. Dolnej w Raciborzu".

9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych za okres 
od 1 stycznia 2018 r. do 31 grudnia 2018 r.

10. Uchwała w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/464/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 30 
października 2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Zarządowi Budynków w Raciborzu.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii do propozycji zmiany granic obszaru Natura 2000 „Stawy 
Łężczok” PLH240010 Natura 2000 na terenie Gminy Racibórz.

13. Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z 
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Miasto Racibórz.

14. Uchwała w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ul. Na Wzgórzu.
15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 

Raciborzu przy ul. Kościelnej.
16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 

Raciborzu przy ul. Cecylii.
17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 

własności nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy Arcybiskupa Józefa Gawliny.
18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 

własności nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy Króla Jana III Sobieskiego.
19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 

Raciborzu przy placu Jana Długosza.
20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skarg na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 4 w 

Raciborzu.
21. Uchwała w sprawie umorzenia postępowania skargowego.
22. Wolne wnioski i informacje.
23. Zakończenie sesji.

2. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak zgłoszeń zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z VI sesji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Krystyna
Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , 
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Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk 
NIEOBECNI (1)
Michał Kuliga 

Rada przyjęła Protokół Nr VI/19 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 24 kwietnia 2019 r.

3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej 
kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji.
Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 2 do protokołu. Następnie przedstawił informacje o 
najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista omówionych wydarzeń 
stanowi zał. Nr 3 do protokołu. Jednocześnie przekazał, że Straż Miejska w ramach patroli 
prewencyjnych na zgłoszenie mieszkańców przeprowadziła kontrole spalania paliw stałych pod kątem
spalania odpadów i paliw zabronionych – w czasie kontroli w jednym przypadku ujawniono spalanie 
w piecu grzewczym w domu jednorodzinnym opakowań foliowych i nałożono mandat karny w 
wysokości 100 zł. W trakcie interwencji Straży Pożarnej i Straży Miejskiej na posesji na ul. 
Kwiatowej ujawniono, że były tam spalane odpady roślinne, opony samochodowe i stolarka okienna- 
sprawcę ukarano mandatem w wysokości 500 zł. 

4. Informacja Prezesa Przedsiębiorstwa Robót Drogowych Spółka z o.o. w Raciborzu.

 Przew, RM Leon Fiołka przekazał, że w dniu dzisiejszym otrzymał wiadomość z PRD, że ze względu 
na niedyspozycje zdrowotną obecność na sesji Prezesa Spółki Pana Krzysztofa Wrazidło nie będzie 
możliwa. Niemniej poprosił aby w tym temacie zabrał głos Prezydent Miasta.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie we wszystkie działania spółki jest wprowadzony. 
Niemniej przekazał, że najbardziej newralgiczną sprawą jest kwestia przeniesienia wytwórni mas 
bitumicznych w inne miejsce. Aktualnie spółka oczekuje na wydanie decyzji środowiskowej i to jest 
kluczowy punkt dający możliwość uzyskania pozwolenia na budowę i realizacji całego 
przedsięwzięcia.    

 Radny Piotr Klima odnosząc się bardziej do punktu poprzedniego zapytał o kwestie zaproszeń władz 
miasta na uroczystości w Straży Granicznej, kto z radnych towarzyszył prezydentowi miasta w innych
ważnych wydarzeniach, wizytach i wyjazdach oraz kto z tłumaczy towarzyszy wizytom 
zagranicznym. Zwrócił uwagę, że wizyty te pochłaniają dużo czasu i zapytał czy prezydent miasta 
rozważa możliwość udziału w nich swoich zastępców.   

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że pytania te nadają się raczej na ostatni punkt sesji. Niemniej 
wyjątkowo poprosił prezydenta miasta o ustosunkowanie się do tych pytań. Ze swojej strony wyjaśnił,
że do Straży Granicznej był zaproszony, niemniej nie mógł wziąć udziału w tych uroczystościach.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że w uroczystościach w Straży Granicznej wziął udział 
Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny. W zakresie udziału radnych w wyjazdach 
zagranicznych to przekazał, że nie brali oni udziału w tych wyjazdach. W zakresie tłumaczy 
przekazał, że nieraz bywa tak, że delegacje przyjeżdżają z własnymi tłumaczami, nieraz też w gronie 
zaproszonych gości są osoby biegle władające obydwoma jeżykami. Dalej przekazał, że na ostatnim 
Forum Odrzańskim było zaś tłumaczenie symultaniczne. W kwestii wszystkich oficjalnych wydarzeń 
przekazał, że mają miejsca zastępstwa. Na przykład w tym miesiącu w pracach Zespołu ds. RDRP był
obecny Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny. W Forum Odrzańskim uczestniczył również
Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita. 

 Radny Piotr Klima zaapelował aby przy okazji tych wizyt władzy wykonawczej towarzyszyła 
również władza uchwałodawcza.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że na otwarciu stacji monitorującej uczestniczył Przew. 
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RM Leon Fiołka jak również pojedynczy radni miasta i powiatu.       
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że w ostatnim czasie uczestniczył w święcie Straży Pożarnej na 

Zamku Raciborskim oraz w przygotowaniach do zakończeniu procesu beatyfikacji Siostry Dulcissimy
na Brzeziu. Poza tym uczestniczył również w obchodach Dnia Bibliotekarza.

5. Sprawozdanie z działalności Straży Miejskiej w Raciborzu za 2018 rok.

 Komendant Straży Miejskiej w Raciborzu Wiesław Buczyński w kilku słowach wprowadzenia 
przedstawił strukturę straży, informację o ilości pracowników, terenu działania straży, zakresu 
współpracy z innymi służbami oraz działań i kontroli podejmowanych w 2018 roku.  

 Radny Piotr Klima zapytał o współczynnik ilości funkcjonariuszy do ilości mieszkańców i jak w tym 
względzie Racibórz wypada na tle innych miast, a także jak kształtują się wynagrodzenia w straży. 
Następnie zapytał czy mieszany poczet sztandarowy na obchodach Święta Konstytucji 3 Maja był 
pocztem regulaminowym.

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że miasta same określają niezbędną ilość strażników i nie 
ma w tym względzie odgórnych przeliczników. Wskazał, że taki przelicznik funkcjonuje w Republice 
Czeskiej ale tam działa policja miejska. W zakresie wynagrodzeń przekazał, że strażnicy tak jak 
wszyscy są zadowoleni ze swojego wynagrodzenia, oczywiście gdy będą zarabiali więcej to również 
będą zadowoleni. W zakresie pocztu sztandarowego przekazał, że chodzi o sztandar urzędu miasta i 
od niedawna wprowadzono mieszane poczty, co nie jest złamaniem regulaminu.        

 Radny Marcin Fica zapytał czy w związku z zwiększeniem zakresu monitoringu miejskiego ulegnie 
zmianie ilość pracowników zatrudnionych do jego obsługi oraz jak w perspektywie czasu wygląda 
wymiana kamer na nowsze.

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że obecnie funkcjonuje 10 kamer monitoringu. W tym 
roku zostaną wpięte w system dodatkowe 4 kamery, a w przyszłym roku kolejne 3 kamery w Parku 
Jordanowskim po remoncie. W związku z tym uznał, że 1 osoba do monitorowania 17 kamer to 
niewystarczająca ilość. W niedalekiej przyszłości zwróci się do prezydenta miasta z wnioskiem o 
zatrudnienie dodatkowych osób do monitoringu.

 Radny Marcin Fica zapytał jak długo jest przechowywane nagranie monitoringu.
 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że nagranie przechowuje się 30 dni.   
 Radna Ludmiła Nowacka zapytała co strażnikom w ich służbie sprawia największe trudności, czy jest 

współpraca ze strażą graniczną oraz jak wygląda monitorowanie placów zabaw przez strażników.  
 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że pewną trudność stanowią awarie samochodów 

służbowych. W zakresie współpracy ze strażą graniczną przekazał, że praktycznie takiej współpracy 
nie ma. W zakresie placów zabaw przekazał, że działanie strażników polegają na sprawdzeniu 
wzrokowym i manualnym urządzeń znajdujących się na placach zabaw. Dodał, że kontrole 
strażników nie zwalniają zarządców tych terenów od dokonywania wymaganych przeglądów. 
Ujawnione przez strażników uszkodzenia bądź braki są zgłaszane natychmiast zarządcom, którzy 
dokonują niezbędnych napraw bądź demontażu urządzeń. Kontrole te mają charakter prewencyjny. 

 Radny Marian Czerner wskazując na 20 kontroli palenisk wykonanych przez SM w zakresie niskiej 
emisji uznał, że jest to ilość zdecydowanie zbyt mała oraz zapytał czy są to kontrole na zgłoszenie czy
też istnieje harmonogram takich kontroli i co stoi na przeszkodzie aby tych kontroli było więcej.  

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że tych kontroli palenisk może być oczywiście więcej, 
jednak zanim strażnicy przystąpią do kontroli muszą mieć uzasadnione podejrzenie spalania odpadów.
Dodał, że kontrole te wskazuję, że mieszkańcy w większości spalają dozwolone paliwo ale niskiej 
jakości. Uznał, że nie tyle ważne są liczby co egzekwowanie spalania właściwego paliwa. Dalej 
wskazał, że najwięcej zgłoszeń dotyczy spalania odpadów na powierzchni ziemi. Dodatkowo 
wskazał, że ilość kontroli jest niejako  narzucana w zależności od ogłoszonego stopnia 
zanieczyszczenia powietrza.  

 Radny Michał Kuliga uznał, że można by stworzyć prewencyjny system kontroli palenisk w domach. 
Dalej zapytał czy w tym roku skontrolowano już wszystkie place zabaw. 

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że kontroli już dokonano i wyniki wskazują, że jest lepiej 
niż było w roku ubiegłym. 
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 Radny Michał Kuliga przypominając jeden przykry wypadek na placu zabaw zapytał czy przed akcją 
„Lato w mieście” SM przewiduje powtórzenie kontroli placów zabaw. 

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że SM powtórzy tą akcję. Dalej wracając do pytania o 
kontrole palenisk przekazał, że takie prewencyjne akcje są prowadzone. Nie powstał jednak 
harmonogram ale bazuje się na  doświadczeniu dzielnicowych. Dalej podziękował też mieszkańcom 
za wszystkie zgłoszenia, niemniej wskazał, że niektóre zgłoszenia są mało precyzyjne, gdyż wskazują
tylko na wydobywający się dym.  

 Radny Stanisław Borowik zapytał czy SM ma uprawnienia do ustalania na miejscu danych sprawcy 
zdarzenia czy kolizji.

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że  jeżeli chodzi o zdarzenia drogowe to ustawowym 
zadaniem SM jest zabezpieczenie takiego miejsca., ustalenie sprawcy i poszkodowanego oraz 
świadków. Następnie wzywa się odpowiednie do zdarzenia służby. Dodał, że SM ma dostęp do 
rejestru pesel i rejestru cepik.

 Radny Henryk Mainusz wskazał, że system minimum 10 kontroli przy 3 stopniu alarmu to zbyt mało 
na nasze miasto. Dalej zapytał czy w tym wykazie kontroli ujęto również rekontrole u tych samych 
osób. 

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że każda kontrola traktowana jest oddzielnie i z każdej 
kontroli sporządzany jest protokół. 

 Radny Henryk Mainusz zapytał czy SM ma na uwadze inne miejsca, które wymagają monitoringu, a 
nie są nim objęte.

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że mieszkańcy takich miejsc wskazali by bardzo dużo. 
Niemniej uznał, że ze wzrostem ilości kamer wiąże się zatrudnienie większej ilości osób do ich 
monitoringu. Dalej wskazał, że obecne usytuowanie kamer spełnia swoje zadanie. Wskazał, że w tym 
miejscach sytuacja się unormowała. Trzeba być jednak świadomy tego, że zdarzenia te przenoszą się 
na podwórza. Dodał, że zakłócanie ciszy i porządku niewątpliwie jest generowane przez bliskość 
sklepów z alkoholem. 

 Radny Henryk Mainusz zapytał czy monitoringiem są objęte również przejścia dla pieszych.
 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że są kamery, które obejmują swym zasięgiem również 

przejścia dla pieszych.  
 Radny Mirosław Lenk zapytał o dokładną liczbę kontroli prewencyjnych. Uznał, że najlepiej działa 

się na planie i pamięta, że tak było. Co do kamer to uznał, że powinny to być wyłącznie miejsca 
publiczne. 

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że kontrole prewencyjne dalej są i nic w tym zakresie się 
nie zmieniło. Dodał, że takie działania prewencyjne nie generują jednak protokołu, gdy jest on 
sporządzany jedynie w przypadku kontroli gdzie jest uzasadnione podejrzenie spalania odpadów.   

 Radny Dawid Łomnicki zapytał o kontrole palenisk w firmach.
 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że na ta chwilę strażnicy miejscy nie przeprowadzają 

kontroli podmiotów gospodarczych, takie zgłoszenie powinny zostać przekazane do Starostwa 
Powiatowego lub WIOŚ. Dodał, że zapisy ustawy nie dają  jasnych uprawnień prezydentom miasta 
jeżeli chodzi o podmioty gospodarcze. Wyjaśnił jednak, że dla strażników nie jest problemem 
kontrolować małe podmioty gospodarcze ale musi to być jasno określone.  

 Radny Michał Szukalski zapytał czy po działaniach straż pożarnej gdzie wykazano nieprawidłową 
obsługę kotła, powinno się zgłosić do SM o  dokonuje kontroli sprawdzającej czy też jest to 
monitorowane przez SM na bieżąco.

 Komendant Wiesław Buczyński przekazał, że przypomina sobie wspólne działania straż pożarnej i 
straży miejskiej i odbyło się to na zasadzie wezwania przez straż pożarną. Mając to na uwadze 
poprosił aby w takich sytuacjach informować dyżurnego straży miejskiej. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak dalszych zgłoszeń zamknął dyskusję w przedmiotowym 
punkcie.  
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6. Raport z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta Racibórz
do roku 2020 (za rok 2017 i 2018 ).

 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska - Mróz przedstawiła w kilku słowach co zawiera raport
z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta Racibórz w latach 
2017 i 2018. Zwróciła jednocześnie uwagę na zjawisko depopulacji, które w okresie od 2013 do 2019 
roku doprowadziło do spadku liczby mieszkańców o 5% . W związku z tym w mieście podjęto wiele 
działań mających na celu zapobiec temu zjawisku, budowane są nowe mieszkania, remontuje się też 
dotychczasowy zasób, prowadzi się działania mające na celu zmniejszenie zanieczyszczeń, prowadzi 
się również działanie polegające na wspieraniu przedsiębiorczości i pozyskiwaniu nowych 
inwestorów. Podsumowując przekazała, że na 130 wszystkich zadań, zrealizowano bądź jest w trakcie
realizacji 85% zadań, a 15% zadań pozostaje do zrealizowania. Równocześnie przystępuje się już do 
przygotowania nowej strategii na nową perspektywę unijną. Odpowiadając na pytania z komisji 
przekazała, że inwestycją jest objęta ulica Kościuszki bez ulicy Kolejowej. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że u sąsiadów stawia się obecnie na mocne konkretne ruchy 
jak np. strefa bez węgla, bądź np. zaprzestanie budownictwa wysokiego tak aby zmniejszyć zjawisko 
depopulacji.

 Pani Anna Kobierska - Mróz przekazała, że miasto prowadzi działania w kierunku poprawy jakości 
powietrza i w tym zakresie jest bardzo aktywne. Dodatkowo działaniami objęto też dwa budynki 
wielorodzinne. Na kolejne budynki składane są wnioski  w ramach programu operacyjnego 
infrastruktura i środowisko. Otrzymano też dofinansowanie do projektu grantowego na ponad 20 mln 
zł co pozwoli dofinansować ponad 100 instalacji fotowoltanicznych, a drugi wniosek znajduje się na 
liście rankingowej. Poza tym został jeszcze złożony wniosek na wymianę instalacji grzewczych. 
Podkreśliła, że w misji miasta zapisano, że Racibórz będzie czystym i zielonym zakątkiem. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska poprosiła o rozwinięcie celu – kreowanie nowych atrakcji o zasięgu 
ponadregionalnym w oparciu o istniejącą infrastrukturę w priorytecie drugim.  

 Pani Anna Kobierska - Mróz przekazała, że chodzi o cztery zadania: powstanie centrum 
edukacyjnego, stworzenie parku techniki, wykorzystanie potencjału zamku do realizacji wydarzeń 
kulturalnych oraz rozszerzenie oferty imprez kulturalnych.    

 Radna Anna Ronin zwróciła uwagę na niepokojące zjawisko malejącej ilości mieszkańców. Zapytała 
więc jakie urodziły się w wydziale pomysły aby w sposób mierzalny walczyć z depopulacją.  

 Pani Anna Kobierska - Mróz podkreśliła, że to praca nie tylko Wydziału Rozwoju ale praca nas 
wszystkich to znaczy radnych i urzędników. Dalej wskazała, że dąży się więc aby ten problem 
niwelować. Podkreśliła, że jest to problem większości miast województwa śląskiego. Miasto więc 
przygotowuje coraz to nowe oferty działek pod budownictwo jednorodzinne. Rozwija się też 
budownictwo wielorodzinne przy ul. Przejazdowej i ul. Łąkowej. Realizuje się program wspierania 
przedsiębiorczości. Wdrożono program mieszkaniowy dla studentów. Ponadto miasto dokłada 
wszelkich starań aby niwelować problem niskiej emisji. Zwróciła uwagę, że jest to problem 
długofalowy, poza tym trudno też konkurować z dużymi ośrodkami. 

 Radna Anna Ronin wskazała, że działania te nie pozwalają w sposób mierzalny zniwelować to 
zjawisko. 

 Pani Anna Kobierska- Mróz podkreśliła, że na tą chwilę można mówić o rezultatach, a zatrzymania 
tego zjawiska można dopiero spodziewać się w okresie następnych lat. Zgadza się z tym, że należy 
dołożyć wszelkich starań i ma nadzieję, że wszyscy mocno się w ten proces włączą.    

 Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita dodał, że jednym ze wskaźników pokazujących sytuację 
demograficzną jest cena mieszkań. Dalej uznał, że do miasta przyjeżdża wiele osób, które w żaden 
sposób nie są jednak ewidencjonowane. Dalej podkreślił, że powinno zwracać się uwagę nie tylko na 
ilość osób przyjeżdżających ale na ich kwalifikacje i co za jakiś czas będą mogli miastu dać.  

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak dalszych zgłoszeń zamknął dyskusję w przedmiotowym 
punkcie. 

7



7. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2018 dla Gminy Racibórz

 Pani Halina Sacha Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu przekazała, że ocena zasobów 
pomocy społecznej to jest dokument formalny, przygotowany na bazie danych wprowadzonych do 
systemu. Dodatkowo przekazała, że w przyszłym miesiącu zostanie przedłożona Radzie strategia 
rozwiązywania problemów społecznych.  

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak zgłoszeń zamknął dyskusję w przedmiotowym punkcie.  

8. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak  przedstawiła radnym założenia projektu uchwały w 
sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 r. wraz z autopoprawką, jak również założenia projektu 
uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały wraz z autopoprawką.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , 
Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka ,
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Stanisław Borowik , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/91/2019 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2019 rok. 

1) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Mirosław Lenk , 
Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka ,
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Stanisław Borowik , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/92/2019 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
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2) Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej na dofinansowanie zadania pn. "Modernizacja systemu kanalizacji deszczowej
w ciągu ul. Górnej i ul. Dolnej w Raciborzu".

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak  przedstawiła radnym założenia projektu przedmiotowej 
uchwały. 

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej na dofinansowanie zadania pn. "Modernizacja systemu kanalizacji 
deszczowej w ciągu ul. Górnej i ul. Dolnej w Raciborzu". 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/93/2019 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na dofinansowanie zadania pn. "Modernizacja systemu 
kanalizacji deszczowej w ciągu ul. Górnej i ul. Dolnej w Raciborzu".

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził przerwę w obradach od godz. 16:45 do godz. 17:00.

9. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2018 r. do 31 grudnia 2018 r.

 Dyrektor Raciborskiego Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych Agnieszka Adamczyk – 
Motyka przekazała, że materiały zostały szczegółowo omówione na komisji.   

 Radny Marcin Fica zapytał czy już wiadomo coś w zakresie odwołania złożonego w NFZ.
 Dyrektor Agnieszka Adamczyk – Motyka przekazała, że przy okazji składania odwołania została 

złożona prośba o ponowne ogłoszenie konkursu. Na ten moment jednak nie ma jeszcze decyzji. 
 Radny Marcin Fica zapytał o powód nie otrzymania kontraktu.
 Dyrektor Agnieszka Adamczyk – Motyka przekazała, że oferta centrum została w całości odrzucona 

zanim została oceniona.
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 

zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
za okres od 1 stycznia 2018 r. do 31 grudnia 2018 r. 
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Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Paweł 
Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz 
Wyglenda 
NIEOBECNI (1)
Anna Ronin 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/94/2019 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych za okres od 1 stycznia 2018 r. do 31 grudnia 2018 r.

10. Uchwała w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie z dopisanym w § 1 uchwały słowem "pozytywną".
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 
z dopisanym w § 1 uchwały słowem "pozytywną". 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/95/2019 w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej pod nazwą Raciborskie Centrum Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych.

11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/464/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 30 
października 2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Zarządowi Budynków w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/464/2013 Rady Miasta Racibórz z dnia 30
października 2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Zarządowi Budynków w Raciborzu (po 
konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/96/2019  w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIII/464/2013 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 30 października 2013 r. w sprawie nadania Statutu Miejskiemu Zarządowi Budynków w 
Raciborzu.

12. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii do propozycji zmiany granic obszaru Natura 2000 „Stawy 
Łężczok” PLH240010 Natura 2000 na terenie Gminy Racibórz.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Henryk Mainusz odnosząc się do mapy obszaru stawów zwrócił uwagę na niewielkie wcięcie, 
które nie zostało włączone do obszaru.  

 Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Polak przekazała, że taki obszar  
został zaproponowany przez Generalnego Dyrektora Ochrony Środowiska ze względu na siedlisko 
kumaka, być może obszaru wcięcia nie włączono bo jest to droga.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że sumarycznie jest to zmniejszenie tego obszaru. Następnie z 
uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia opinii do propozycji zmiany granic obszaru Natura 2000 
„Stawy Łężczok” PLH240010 Natura 2000 na terenie Gminy Racibórz.
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/97/2019  w sprawie wyrażenia opinii do propozycji zmiany granic obszaru
Natura 2000 „Stawy Łężczok” PLH240010 Natura 2000 na terenie Gminy Racibórz.

13. Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad 
korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Miasto 
Racibórz.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że uchwała zawiera zaktualizowany 
wykaz przystanków usytuowanych na terenie Miasta Racibórz, poprzez dopisanie nowych lokalizacji 
przystanków oraz wprowadzenie zmian niektórych nazw ze względu na dostosowanie ich do 
faktycznego otoczenia.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.  

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.
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 Radny Piotr Klima zapytał o możliwość wykorzystania przystanków do przekazania informacji 
miejskich instytucji kultury. Dodatkowo zwrócił uwagę na potrzebę poprawy czytelności rozkładów 
jazdy na przystankach tak aby nie trzeba była zakładać okularów.  

 Z-ca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że jest możliwość aby przystanki pełniły 
funkcję informacyjną, do rozważenie pozostaje wybór najlepszej tego formy. Dodał, że uwaga co do 
czytelności rozkładu zostanie przekazana odpowiednim służbom. 

 Radny Marcin Fica zwrócił uwagę, że regulamin nie pozwala na umieszczanie na przystankach 
plakatów ani ogłoszeń nie związanych z rozkładem jazdy.

 Z-ca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że nie można tego czynić bez zgody miasta. 
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 

zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad 
korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Miasto 
Racibórz (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/98/2019  w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz 
warunków i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym
jest Miasto Racibórz.

14. Uchwała w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ul. Na Wzgórzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ul. Na Wzgórzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/99/2019  sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ul. Na Wzgórzu.

15. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy ul. Kościelnej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
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Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej 
w Raciborzu przy ul. Kościelnej. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/100/2019  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
działki gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Kościelnej. 

16. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy ul. Cecylii.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej 
w Raciborzu przy ul. Cecylii. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/101/2019  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
działki gruntu położonej w Raciborzu przy ul. Cecylii.

17. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 
własności nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy Arcybiskupa Józefa Gawliny.

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Leon Fiołka zwrócił uwagę, że jest to centrum dzielnicy, w którym zlokalizowano szkołę, 
przychodnię, bibliotekę, świetlicę środowiskową, pocztę, klasztor i kościół. Wskazał, że jest to jedyna
szansa na pozyskanie gruntu od prywatnego właściciela na który będzie można przenieść plac zabaw 
z terenu parafialnego oraz zorganizować parking.    

 Radny Paweł Rycka zapytał czy każda raciborska parafia może liczyć na tego typu wsparcie. 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie udziela się wsparcia parafii, bo parking ten nie 

zostanie przekazany parafii. Uznał, że w ten sposób pomaga się mieszkańcom. Dodał jednocześnie, że
jego gabinet jest otwarty, a telefon znany proboszczom i  jeżeli gdzieś są problemy to mogą zostać 
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załatwione. 
 Radna Ludmiła Nowacka  przekazała, że od lat próbowano stworzyć dogodną infrastrukturę w tym 

miejscu. Podkreśliła, że jest tam szkoła która nie ma parkingu.  
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że w ostatnim czasie zostały poczynione wielkie inwestycje przez 

proboszcza parafii w Brzeziu. Wyremontowano dach kościoła i plebanii i to bez udziału dotacji 
miasta.   

 Radny Paweł Rycka uznał, że tak działa każda parafia. Dodał, że argumenty są zasadne, niemniej 
zwrócił uwagę, że szkole w Brzeziu brakuje boiska wielofunkcyjnego.  

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” 
prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy Arcybiskupa Józefa 
Gawliny.
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Paweł Rycka ,
Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Henryk Mainusz , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/102/2019  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu 
nieruchomości” prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy 
Arcybiskupa Józefa Gawliny.

18. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” prawa 
własności nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy Króla Jana III Sobieskiego.

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Eugeniusz Wyglenda zapytał o cenę gruntu pod ten zbiornik. 
 Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Tomasz Janicki  przekazał, że będzie  

to ok. 30 zł za m2, czyli ok. 50 tyś zł
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 

zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu nieruchomości” 
prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy Króla Jana III 
Sobieskiego. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
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Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/103/2019  w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do „gminnego zasobu 
nieruchomości” prawa własności nieruchomości gruntowej położonej w Raciborzu przy ulicy Króla Jana 
III Sobieskiego. 

19. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej w 
Raciborzu przy placu Jana Długosza.

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. Następnie na bazie dyskusji, która odbyła się na komisjach przekazał, że 
niepokojącym dla niego jest pośpiech i brak szerokich konsultacji z mieszkańcami. W związku z 
powyższym składa formalny wniosek aby przenieść ten punkt obrad najwcześniej na sesję 
wrześniową. Dodał, że szkoda, że wnioskodawca czyli Prezydent Miasta nich chce się z tego 
wycofać. Dalej stwierdził, że drugiego takiego samego miejsca w Raciborzu nie ma i trzeba się 
dobrze zastanowić. Być może należałoby powołać jakieś ciało z udziałem radnych miejskich i 
radnych powiatowych oraz wszystkich fachowców: urbanistów, architektów, prawników, 
ekonomistów, archeologów i historyków. .  

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że nie chce się powtarzać bo na komisji gospodarki odbyła się długa
dyskusja. Dziwią go jednak stwierdzenia, że komisje nie wniosły uwag w sytuacji gdy na obu 
komisjach radni mieli bardzo wiele uwag. Uznał, że uwagi te powinny znaleźć się w protokołach i 
powinny zostać przytoczone. Wskazał, że jest to ważny punkt miasta i wymaga on zagospodarowania 
ale niewątpliwie wymaga też dyskusji.    

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) przekazał, że tekst protokołu w tym punkcie to cała strona. Następnie 
odczytał jego treść.   

 Radny Józef Galli (Ad Vocem) przekazał, że na komisji budżetu też odbyła się dyskusja ale była to 
tylko dyskusją i radni nie wnosili uwag do samej treści uchwały. W związku z powyższym uznał, że 
takie czytanie protokołu nic nie wnosi i radni mogą sami zapoznać się z jego treścią. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że nie uczestniczyła w tych dwóch komisjach więc nie 
miała okazji na wypowiedzenie się. Uznała, że gdy teren placu zostanie sprzedany, a inwestycja 
przedstawiona radnym i mieszkańcom zostanie wykonana, będzie to nasz wspólny duży sukces. 
Przypomniała, że Plac Długosza już raz został sprzedany i miała wówczas powstać tam galeria 
handlowa. Dalej uznała, że budynek, który jest teraz przedstawiany mieszkańcom jest czymś lepszym 
niż galeria handlowa. Rozumie też obawy radnego Piotra Klimy niemniej radni podejmują ryzyko 
gdyż są odpowiedzialni za to miasto. Dalej stwierdziła, że projekt został rzetelnie przedstawiony 
przez firmę. Uznała, że miasto ze sprzedaży uzyska 8-9 mln zł ale nie ma 150 mln zł, które mają 
zostać włożone w tą realizację. Uznała, że bez odważnych strategicznych decyzji będziemy ciągle 
stali i zastanawiali się. Podkreśliła, że w 2010 r. sprzedano ten teren ale to inwestor się wycofał, a nie 
miasto. Chciano zmienić to miejsce i je zabudować tak jak to jest w wielu miastach przy rynkach. 
Dalej przekazała, że też ma obawy i zastanawia się jak zabezpieczyć formalnie tą sprzedaż. Uznała 
jednak, że te obawy nie powinny zablokować tej sprzedaży bo teren ten jest najlepszym terenem pod 
tą inwestycję, inwestycję, która stała się jawna. 

 Przew. RM Leon Fiołka po konsultacji z prawnikami wskazał, że radny Piotr Klima zgłosił formalny 
wniosek, który powinien zostać poddany głosowaniu. 

 Radny Piotr Klima uznał, że sama dyskusja powinna dzisiaj też się odbyć.  
 Radca Prawny Maciej Markowicz przekazał, że radny zgłosił formalny wniosek i powinien zostać on 

przegłosowany, chyba, że wniosek zostanie przez radnego wycofany. 
 Radny Piotr Klima wycofał wcześniej złożony wniosek formalny.  
 Radny Michał Kuliga (Ad Vocem) odnosząc się do wypowiedzi radnej Zuzanny Tomaszewskiej 

przekazał, że radni mają szereg pytań. Po pierwsze jak miasto chce się zabezpieczyć. Po drugie co 
przeciętny mieszkaniec Raciborza z tego projektu będzie mieć. Bo może za chwilę okazać, że będzie 
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to projekt za 20 mln zł a nie za 100 czy 150 mln zł., a może okazać się, że centralny plac miasta 
zostanie przez właściciela zagrodzony. Uznał, że jest to zbyt poważny temat dlatego też trzeba 
rozmawiać z mieszkańcami. Dodał, że jemu odwagi nie brakuje ale nie rozumie tego pośpiechu. 
Uznał więc, że należy rozmawiać i poczekać do września.  

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przytoczył słowa że „pośpiech jest wskazany tylko przy łapaniu 
pcheł”. Następnie odnosząc się do słów radnej Zuzanny Tomaszewskiej przekazał, że radnym brakuje 
tylko dyskusji. Wskazał, że dyskusja odbyła się tylko w internecie, a to jest za mało. Dodał, że w 
spotkaniu na które zaproszono radnych nie mógł uczestniczyć ale tam dyskusja się nie odbyła. 
Wskazał, że wcześniejszy projekt konsultowany, zresztą z mieszkańcami nie przesądzał o 
zagospodarowaniu całego placu. Uznaje też podobnie, że miasto nie powinno inwestować swoich 
pieniędzy w plac, tylko inwestor zewnętrzny. Dodał, że udało się nawet pozyskać 85% środków 
zewnętrznych na ten wcześniejszy projekt. Teraz zaś rodzą się pytania czy parking będzie dostępny 
dla wszystkich. Uznał, że miesiąc na dyskusje niczego nie przesadza. Dalej wskazał, że gdy prezydent
miasta podjął już decyzję to w zasadzie nie musi pytać, wystarczy wydać zarządzenie. Skoro jednak 
pyta to niech jest dyskusja i niezbędny jest po to ten miesiąc. Wiadomo, że nikogo nie da się zmusić 
do konsultacji. Dalej wskazał, że w 2010 roku przesądzono i gdyby nie problemy inwestora, dziś 
stałaby tam galeria handlowa. Uznał, że podobnie i teraz będzie to przesądzenie. Dlatego też jeżeli ma
powstać tam szkoła to czemu nie skorzystać z przepięknego budynku na ul. Opawskiej. Chodzi więc o
to aby dać szansę na rozmowy z inwestorem. Dodał, że nie potrzebna jest kłótnia dlatego też prosił 
prezydenta miasta aby sam się wycofał. Można do tego wrócić w czerwcu i poprzedzić to 
konsultacjami. 

 Radny Michał Szukalski (Ad Vocem) przypomniał, że wcześniej też nie była prowadzona dyskusja 
nad wszystkimi projektami.  Wskazał na pomysł z kinem na ulicy Szewskiej gdzie nie było dyskusji, 
a radni głosowali. 

 Radny Marcin Fica zwrócił uwagę, że w pokazanej koncepcji ul. Mickiewicza ma być droga 
dwukierunkowa bez możliwości parkowania, co sprawi że w rejonie placu nie będzie żadnego miejsca
do parowania.  Dalej wskazał, że kolejne sieci handlowe zamykają bądź rozważają zamknięcie 
możliwość bezpłatnego parkowania na ich terenie.  Przypomniał, że w poprzedniej kadencji nie chcąc
zahamować handlu w centrum miasta Plac Długosza został uwolniony od opłat za parkowanie. 
Następnie wskazał na przykład Opola, gdzie galerię Solaris postawiono na gruntach miasta w ramach 
ppp. Powstał tam dwupiętrowy parking. Dalej wskazał, że spotkań z mieszkańcami nie można 
ograniczyć tylko do mieszkańców ulicy Piwnej. Uznał więc, że ze względu na problem z 
parkowaniem należy przeprowadzić konsultacje z wszystkimi mieszkańcami. Można spotkać się z 
inwestorem i przeprojektować koncepcje tak aby pozostawić miejsca do parkowania przy kościele i 
przy skwerze Ks. Pieczki.

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) odnosząc się do radnego Michała Szukalskiego przekazał, że 
chodziło mu aby nie dać się sprowokować  do kłótni ale też i o to aby pomyśleć o czymś razem. 
Wracając do sprawy kina to wskazał, że chodziło tylko o 13 arów gruntu miejskiego i bez terenu 
prywatnego kino by i tak nie miało szans powstać. Dodał jednak, że może nowy inwestor rozważy 
możliwość ulokowania kina na Placu Długosza w ramach tego projektu. Przyznał, że na pewno w 
poprzedniej kadencji nie wszystko było konsultowane, niemniej nie porównywałby 13 arów do Placu 
Długosza. Na koniec uznał, że dzisiaj ta dyskusja wydaje się być już wyczerpana natomiast w 
konsultacjach można by jeszcze ze sobą i z inwestorem porozmawiać. 

 Radny Stanisław Borowik przekazał, że podczas wcześniejszego spotkania mówił o braku wyjazdu i 
teraz dochodzi do tego brak możliwości parkowania na tych ulicach. Następnie wskazał na potrzebę 
szerokich konsultacji z mieszkańcami innych ulic z centrum. Uznał, że bez możliwości parkowania 
zniszczy się działalność gospodarczą na rynku w postaci sklepów i restauracji. Dalej wskazał, że radni
odwagę mają ale tak naprawdę nie wiadomo jak długo będzie można przebywać na ogrodach tam 
projektowanych, nie wiadomo co to będzie za kawiarenka, nie wiadomo co się będzie działo na tych 
amfiteatrach, dla kogo będzie ta siłownia.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) przekazała, że wtedy w głosowaniu w sprawie kina 
wstrzymała się. Wtedy oczekiwano, że radni zagłosują w ciemno. Tutaj została przedstawiona 
koncepcja.   

 Radny Stanisław Borowik (Ad Vocem) zapytał czy radną Zuzanna Tomaszewska wie co będzie 
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budowane na Placu Długosza i czy jest pewna zabezpieczenia, że to co przedstawiono zostanie 
zbudowane. Wskazał, że prywatny inwestor gdy zakupi już grunt to będzie mógł zmienić koncepcję. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że na to pytanie może odpowiedzieć prezydent miasta. 
 Radny Paweł Rycka wskazał, że przecież ma zostać ogłoszony przetarg więc tak naprawdę to nie 

wiemy kto to kupi. Dalej wskazał, że będzie należało uszanować  własność prywatną. Następnie 
wskazał, że prezydent miasta o tym projekcie wiedział już w czasie kampanii. Po 100 dniach po 
wyborach przedstawił tą koncepcje wszystkim innym. Sam też podjął decyzje o wycofaniu się z 
dotacji unijnej na poprzedni projekt. Miał takie prawo. Mógł też na podstawie uchwały z 2008 roku 
sprzedać Plac Długosza. Nie zrobił jednak tego i wydawało się, że prezydent miasta będzie chciał z 
radnymi dyskutować. Ale prezydent miasta nie chce z radnymi dyskutować. Na zorganizowanej 
wizualizacji przedstawiono wszystko czego mieszkańcy na przestrzeni lat oczekiwali. Czy zostanie to 
zrealizowane, nie wiadomo ale może prezydent miasta ma większą na ten temat wiedzę. Dalej 
wskazał, że przedtem gdy strony zasiadania radnych były odwrotne, to druga strona bardzo chciała 
każda jedna sprawę konsultować. Podkreślił, że nie jest przeciwny tej koncepcji niemniej potrzeba w 
tym temacie rozmów pomiędzy radnymi, chyba, że druga strona jest pewna, że będzie to ten inwestor.
Dalej mając na uwadze miejsca parkingowe uznał, że mieszkańcom trzeba dać coś w zamian. Dalej 
wskazał, że mając na uwadze jak dużą firmą są Eko – Okna wystarczy dać karnety do sali 
gimnastycznej kadrze menadżerskiej i już parking zostanie zapełniony.       

 Radny Michał Kuliga przekazał, że boi się tego, że jak miasto sprzeda teren to rzeczywistość się 
zmieni. Dalej boi się, że mieszkańcy zobaczyli piękny projekt, a jak rzeczywiście to powstanie to 
będą go mogli tylko oglądać. W sprawie kina przekazał, że gdy sprawę głosowano to był przeciw 
gdyż nie został przekonany przez prezydenta miasta. Kino jednak miało służyć mieszkańcom, a 
budynek na Placu Długosza nie wiadomo komu będzie służył. Dalej pytał w jaki sposób miasto 
zostanie zabezpieczone, że powstaną tam te funkcje i co przeciętny mieszkaniec Raciborza z tego 
będzie mieć. 

 Radny Marcin Fica wskazał, że w sprawach mieszkaniowych Zastępca Prezydenta Miasta Michał Fita
organizuje spotkania z mieszkańcami i uznał, że jest to lepsze rozwiązanie. Dodał, że proponował 
prezydentowi miasta szerokie konsultacje, on jednak wybrał tylko wybranych mieszkańców. Zapytał 
więc co z mieszkańcami ulic Solnej i Nowej.    

 Radny Józef Galli stwierdził, że ważne jest aby zobaczyć jak plac ten wygląda teraz i jak 
przedstawiała się historia jego prób sprzedaży. Wskazał, że prezentacja tego projektu została 
przygotowana naprawdę profesjonalnie i trudno przypuszczać, że ktoś z tego uczynił zabawę. Dalej 
podkreślił, że firma ta jest najbardziej rozpoznawalną rodzima firmą i w przypadku gdyby ta 
inwestycja nie wypaliła to byłby to swoisty blamaż. Co do zabezpieczenia to przekazał, że sprzedaż 
stanowi pewne ryzyko, mimo, że prezydent miasto ma na to pewien sposób. Przyznał, że faktycznym 
problemem będą miejsca do parkowania. Wskazał, że pewnym rozwiązaniem mogłoby być 
wybudowanie przy RCK-u wielopoziomowego parkingu na wzór Rybnika.       

 Radny Henryk Mainusz przekazał,ze coraz bardziej nabiera strachu bo jak długo jest w radzie nigdy 
nie przesądzano kto wygra w przetargu przed jego ogłoszeniem. Wygląda to trochę jak na 
przyrzeczenia, które z góry mają nam narzucić co tam ma być. Przerażające jest również to, że wiemy
nawet ile tam inwestor chce zainwestować. 

 Radny Józef Galli (Ad Vocem) uznał, że każdy by sobie życzył nadmiaru chętnych na ten plac. 
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że wtedy przeprowadza się przetarg ograniczony. 
 Radny Michał Szukalski (Ad Vocem) zapytał radnego Henryka Mainusza czym kierował się głosując 

na tak za sprzedażą terenu pod kino. 
 Radny Henryk Mainusz (Ad Vocem) przekazał, że nie wie skąd takie przekonanie, że nikt nic nie 

widział. Poprosił tylko aby radny Piotr Klima jeszcze raz swoją deklarację wygłosił bo dalsza 
dyskusja nie ma już sensu.     

 Radna Anna Szukalska uznała, że ta uchwała jest tylko podjęciem decyzji przez rządząca grupę 
radnych bo tak naprawdę zgoda już jest i prezydent miasta może zadziałać. Nie ma żadnej gwarancji, 
że będzie to ten inwestor o którym się mówi. Wiadomo zaś, że teren jest trudny i  będą tam prace 
archeologiczne i ostatni czas pokazał, że raczej nie było zainteresowania więc jest duże 
prawdopodobieństwo, że co najmniej jeden zainteresowany będzie. Dalej uznała, że tak samo jak w 
poprzedniej kadencji tak i teraz jest zwolenniczką konsultacji, ale przede wszystkim aby mieszkańcy 
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chcieli decydować. Czym innym jest konsultowanie terenu co do którego miasto decyduje, a skoro 
jest przetarg to cóż można z mieszkańcami skonsultować. Niestety to jest to ryzyko, które należy 
podjąć.    

 Radny Piotr Klima przekazał, że potrzeba aby do tego ustosunkował się Prezydent miasta. Dodał, że 
cieszy go ta dyskusja, a swój wniosek jest wstanie jeszcze raz złożyć, chyba, że prezydent miasta w 
swoim wystąpieniu go przekona. W tym momencie wniosek ten będzie mógł zgłosić ktoś inny.   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odniósł się do kilku aspektów. Po pierwsze wskazał, że 
wcześniejszy projekt miał mieć 6 mln zł dofinansowania i 4 mln zł środków własnych co na pewno 
nie dawało 85% dofinansowania. Po drugie przekazał, że do wyborów szedł z jasną koncepcją  
zabudowania centrum i tego że należy odstąpić od koncepcji rewitalizacyjnej. Uznał, że same wybory
też można uznać za konsultacje. W kwestie parkingu przekazał, że w czasie prezentacji koncepcji 
jednoznacznie zostało powiedziane, że parking będzie ogólnodostępny. Dalej uznał, że do centrum 
miast przyjeżdża się wtedy gdy jest tam struktura, a nie puste pole. Poza logika jest więc 
wybudowanie 300 miejscowego parkingu w centrum i nie udostępnianie go. Dalej wskazał, że miasto 
przy widocznych trudnościach ma zawsze instrumenty pozwalające iść wzorem sąsiadów i 
wybudować parking wielopoziomowy. W kwestii zabezpieczeń przekazał, że nie wiadomo, kto ten 
przetarg wygra. Jednakże przy przetargu pisemnym jest złożona koncepcja, określona cena i po 
wyborze oferty zostaje podpisany akt notarialny. Tutaj głównym mechanizmem zabezpieczenia jest 
prawo odkupu i w tym kierunku będzie starano się iść w rozmowach z inwestorem.     

 Radny Piotr Klima Klima zapytał jeszcze czy jest może ktoś z radnych kto chciałby ten wniosek 
złożyć, może też jest to kwestia innego okresu. Z uwagi na brak zgłoszeń radnych sam zgłosił 
wniosek o wycofania z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
prawa własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy placu Jana Długosza i przeniesienia jej 
najwcześniej na sesję wrześniową. 

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził głosowanie wniosku. 
Głosowano wniosek w sprawie:
wycofania z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa 
własności działki gruntu położonej w Raciborzu przy placu Jana Długosza i przeniesienia jej 
najwcześniej na sesję wrześniową. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (11)
Stanisław Borowik , Marcin Fica , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , 
Michał Kuliga , Mirosław Lenk , Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Paweł Rycka , Eugeniusz 
Wyglenda 
PRZECIW (12)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , 
Dawid Łomnicki, Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk 

Rada odrzuciła powyższy wniosek.

 Przew. RM Leon Fiołka zarządził głosowanie uchwały. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności działki gruntu położonej 
w Raciborzu przy placu Jana Długosza. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (12)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , 
Dawid Łomnicki, Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk 
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PRZECIW (2)
Marcin Fica , Piotr Klima 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9)
Stanisław Borowik , Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska , Michał Kuliga , Mirosław 
Lenk , Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Paweł Rycka , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/104/2019  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż prawa własności 
działki gruntu położonej w Raciborzu przy placu Jana Długosza. 

20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia skarg na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 4 w 
Raciborzu.

 Radna Anna Ronin przekazała, że dla radnych Komisji Skarg, Wniosków i Petycji istotne były sprawy
proceduralne i organizacyjne w szkole. Po wnikliwej analizie sprawy komisja w głosowaniu 4 
głosami za i 1 wstrzymującym się uznała zasadność skargi.  

 Radna Justyna Henek-Wypior zapytała czy jest w tej sprawie oficjalne stanowisku kuratorium 
oświaty. 

 Radna Anna Ronin przekazała, że komisja nie uzyskała oficjalnego stanowiska, być może proces tam 
jeszcze się toczy. 

 Radna Justyna Henek-Wypior przekazała, że prawdopodobnie dzisiaj takie stanowisko do wydziału 
edukacji zostało dostarczone. 

 Radna Anna Ronin przekazała, że nic na ten temat nie wie, a praca komisji została zakończona na 
wcześniejszym etapie. Stanowisko kuratorium mogłoby być pomocne ale nie decydujące. Poza tym 
kuratorium badało bardziej obszerną kwestię. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na działalność Dyrektora Szkoły Podstawowej Nr 4 
w Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 10, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , 
Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna 
Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (10)
Stanisław Borowik , Marcin Fica , Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska , Michał Kuliga , 
Mirosław Lenk , Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Paweł Rycka , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/105/2019  w sprawie rozpatrzenia skarg na działalność Dyrektora Szkoły 
Podstawowej Nr 4 w Raciborzu. 

21. Uchwała w sprawie umorzenia postępowania skargowego.

 Radna Anna Ronin przekazała, że w tej skardze w trakcie posiedzenia komisji doszło do ugody i tym 
samym skarga została wycofana, stad też takie stanowisko komisji.  

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie umorzenia postępowania skargowego. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
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ZA (23)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Mirosław Lenk , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna 
Ronin , Paweł Rycka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna 
Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 

Rada podjęła Uchwałę Nr VII/106/2019  w sprawie umorzenia postępowania skargowego. 

22. Wolne wnioski i informacje.

 Radny Marcin Fica zapytał o powody wycofania z porządku sesji projektów uchwał dotyczących 
nieruchomości przy ul. Lwowskiej, przy ul. Londzina i przy ul. Wojska Polskiego i co z tymi 
uchwałami dalej będzie. 

 Radny Stanisław Borowik przedstawił i złożył na piśmie u Przew. RM interpelację w sprawie pilnej 
potrzeby zakupy nowej tablicy wyświetlającej wyniki na Arenie Rafako. 

 Radna Krystyna Klimaszewska przedstawiła i złożyła na piśmie u Przew. RM dwie interpelacje, jedną
w sprawie naprawy nawierzchni ulicy Gamowskiej prowadzącej do szpitala i drugą w sprawie zakupu
maszyny do recyklingu plastikowych butelek. 

 Przew. RM Leon Fiołka zgodnie z uwagą radcy prawego przypomniał, że interpelacje składa się na 
piśmie, a nie ustnie na sesji.

 Radna Ludmiła Nowacka przedstawiła interpelację w sprawie uruchomienia w mieście programu 
pomocy sąsiedzkiej, który funkcjonuje m.in. w Bytomiu. Następnie przedstawiła i złożyła na piśmie u
Przew. RM interpelacje w sprawie zagospodarowania terenów przydomowych od strony podwórek 
przy ul. Długiej oraz w sprawie objęcia programem 60+ wypoczynku w Pleśnej dla emerytów i 
rencistów.  

 Przew. RM Leon Fiołka po odczytaniu zapisów statutowych w zakresie interpelacji poprosił, aby 
radni ograniczyli się tylko do ważkich spraw, a resztę interpelacji złożyli na piśmie. 

 Radny Henryk Mainusz podziękował za czwarty oddział przedszkolny na Ocicach. Następnie 
przekazał, że ma do Prezydenta dwie sprawy. Jedną dotyczącą jednoznacznego stanowiska w zakresie
bonifikat przy przekształceniu wieczystego użytkowania na własność. Drugą dotyczącą 
respektowania porozumienia z pracownikami OSiR w sprawie wynagrodzeń.  

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że interpelacje w sprawie rozpatrywania wniosków o udostępnianie 
informacji publicznej  złożył na piśmie. Poprosił jedynie, aby wnioski takie były rozpatrywane pod 
kątem tego jak tych informacji udzielić, a nie jak ich nie udzielić. Wskazał, że odnowa udzielenia 
informacji musi zostać wydana zawsze w formie decyzji.  

 Radny Mirosław Lenk odnosząc się do sprawy porozumienia z pracownikami OSiR, zgłaszanego 
przez radnego Henryka Mainusza uznał, że jest to sprawa, która dalej wiąże, bo porozumienie nie 
zostało wypowiedziane. Dodał, że generalnie związki zawodowe zawsze walczyły, aby stażowego nie
wliczać do wynagrodzenia zasadniczego. Wskazał, że było to zamknięte koło, które przerwano w 
ubiegłym roku, a teraz chyba nieświadomie tego zaniechano. Następnie poinformował o złożeniu na 
piśmie interpelacji w sprawie bonifikaty przy przekształceniu prawa wieczystego użytkowania na 
własność. Na koniec przekazał, że na Komisji  GMOŚiBP podpisał prośbę o sprawdzenie anonimu. 
Dodał, że administracja sobie z takimi sprawami radzi. Korespondencja, która nie na nadawcy trafia 
do konkretnego wydziału. Oczywiście jest problem aby ją administracyjnie rozpatrzyć, nie mniej 
należy ją jakoś potraktować nawet później robiąc adnotację, że nie zostanie rozpatrzona. Uznał, że 
takie sprawy warto sprawdzić.          

 Radny Michał Kuliga  przedstawił uwagę o potrzebie informowania radnych o organizowanych w 
mieście przedsięwzięciach jak na przykład wczorajszy Konwent Odrzański. Następnie przekazał 
informacje o wspólnym działaniu z radnym powiatowym Tomaszem Cofała polegającym na złożeniu 
interpelacji w sprawie poprawy bezpieczeństwa na ul. Starowiejskiej. Zapytał też czy prezydent 
miasta przewiduje jakieś działania wobec przedsiębiorców w związku z przedłużającym się remontem
ul. Kościuszki i Łąkowej. Dalej zapytał czy przewiduje się raciborski akcent na rocznicę 
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czerwcowych wyborów w 1989 r. Na koniec przedstawił interpelacje będące stanowiskiem Klubu 
Radnych Razem Dla Raciborza w sprawie przeprowadzenia publicznej dyskusji o sposobie 
zagospodarowania Pl. Długosza. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że w przyszłym miesiącu w związku ze świętem Bożego Ciała 
proponuje się zmiany terminów komisji. Komisja GMOŚiBP odbędzie się w poniedziałek  - 17 
czerwca, Komisja OKSRiOS w środę - 19 czerwca, a Komisja RGBiF w poniedziałek – 24 czerwca.  
Sesja odbędzie się w środę -  26 czerwca . Dodatkowo przekazał, że sesja czerwcowa będzie sesja 
absolutoryjna, na której też wcześniej będzie rozpatrywany raport o stanie miasta i na której również 
po spełnieniu ustawowych warunków mogą zabierać głos mieszkańcy Raciborza. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że odpowie tylko na sprawy co do których nie zostały 
złożone pisemne interpelacje. W sprawie wycofanych uchwał przekazał, że z uwagi na spore ilości 
wątpliwości zgłoszonych na komisjach będzie musiał się przyjrzeć działalności Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami. Odnosząc się do sprawy anonimu przekazał,że dla jasności sprawy pisemnie 
zapyta radnego czy się pod tym podpisuje czy nie. W sprawie rocznicy 4 czerwca przekazał,że miasto 
organizuje seminarium historyczne. Seminarium jest otwarte i odbędzie się w dniu 6 czerwca br. o czy
urząd będzie jeszcze informował.   

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że instrukcja takie pisma traktuje jako pisma, które 
wchodzą do urzędu jako rejestrowane i w odpowiedni sposób potraktowane. Dodał, że na tym piśmie 
naniósł dopisek „proszę o sprawdzenie”, a uwaga jego dotyczyła bardziej generalnego traktowania 
takich pism. Dziwi się też że prezydent miasta tego pisma nie dostał skoro ktoś zadał sobie trud 
dostarczenia jego do urzędu w takiej ilości. 

 Radny Marcin Fica (Ad Vocem) wyjaśnił tylko, że wycofane uchwały niebyły konsultowane z 
radnymi.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że nie odniósł się do kwestii instrukcji kancelaryjnej a 
jedynie do kwestii adnotacji i tego jak to załatwi. Dodał też, że ze słów radnego Mirosława Lenka 
wynika, że część radnych tej korespondencji też nie otrzymała.  

 Radny Jarosław Łęski przekazał, że zgodnie z rozporządzeniem w sprawie organizacji i 
przyjmowania skarg, skargi i wnioski nie zawierające nadawcy ani adresu pozostawia się bez 
rozpatrzenia. Nie ma więc potrzeby procedowania anonimów.

 

23. Zakończenie sesji.

 Radna Zuzanna Tomaszewska zwracając się do radnych opozycji przekazała słowa „nie piszcie 
anonimów”.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął VII sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 19:46.  

Przewodniczący Rady

                                 Leon Fiołka

Przygotował: 
Leszek Jureczko
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